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Voorstel voor agendering van een Raadsbrede bijeenkomst. 

Voorstel datum behandeling  
Zo spoedig mogelijk 
 
Onderwerp 
 
Ontwikkelingen gemeentefonds en de gevolgen voor de financiën van Gouda voor de 
lange termijn. 
 
Fase 
Zo mogelijk voor de behandeling van de kadernota. 
 
Reden agendering 

De gemeente Utrecht gaf vorig jaar als eerst aan een niet-sluitende meerjarenbegroting te gaan 
presenteren. Naar verwachting (bron VNG) volgen er meer gemeenten. Op deze manier willen 
deze gemeenten een ‘protest’ laten horen tegen de krimp van het gemeentefonds. Vele 
gemeenten geven aan dat tot 2026 de begroting nog wel structureel sluitend te krijgen is maar 
dat in de jaren 2026 en 2027 er tekorten dreigen te ontstaan. De Goudse financiële positie lijkt 
tot op dit moment nog wel rooskleuring maar gelet op de investeringen die de komende jaren 
worden gedaan en de verplichtingen die daaraan vastzitten is het niet duidelijk wat de krimp van 
het gemeentefonds nu gaat betekenen voor de financiën van Gouda op de lange termijn. 

De VNG adviseerde enkele leden nog om geen sluitende begroting te maken voor de jaren 
vanaf 2026 vanwege het feit dat de gemeentelijke financiën onvoldoende zijn voor het uitvoeren 
van het huidige en toekomstige takenpakket van de gemeenten. Tijdens de Algemene 
Ledenvergadering van de VNG vorig jaar juni bleek dat een meerderheid van de gemeenten 
bereid was om taken terug te geven aan het rijk. Ook zijn er gemeenten die inmiddels aan het 
voorsorteren zijn op mogelijke besparingen wanneer ze het met minder geld moeten doen. 
Aangezien wij thans in een fase zitten met een demissionair kabinet en er forse bezuinigingen 
(ambtelijk) worden voorgesteld voor 2026 en 2027 is het wenselijk om raadsbreed met elkaar in 
Gouda van gedachten te wisselen over de financiële positie van Gouda op de lange termijn. De 
uitkomsten van dit overleg zullen niet meer kunnen worden verwerkt in de kadernota. Maar bij 
de behandeling van de kadernota kunnen de uitkomsten van het overleg worden betrokken op 
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een dusdanige manier dat dit kan worden meegenomen bij de voorbereiding van het opstellen 
van de begroting 2025 e.v. 

Doel van behandeling: 
• Meer duidelijkheid te krijgen over de gemeentelijke financiën van Gouda voor de lange 

termijn in het bijzonder na het jaar 2026 e.v. 

 
Toelichting reden agendering:  
 
De financiële positie van Gouda ziet er nog redelijk uit tot het jaar 2026. Het bestuursakkoord 
gaat uit van het doen van investeringen in de stad die, voor wat betreft de lasten, doorwerken 
tot ver na 2026. De rijksoverheid kenbaar heeft gemaakt dat de voorgestelde krimp van het 
gemeentefonds nog niet van de baan is. Dat van gemeenten mag worden verwacht dat wordt 
nagedacht over de gevolgen van deze krimp voor het uitvoeren van het takenpakket waarvoor 
de gemeente zich gesteld ziet. 
Dat inmiddels bij de vorming van een nieuwe regering/kabinet het onderwerp financiën 
prominent op de agenda staat. De indieners van dit agendaverzoek niet de indruk en 
verwachting hebben dat een nieuw aantredend kabinet de financiële positie bij gemeenten zal 
versterken.  
 
Bestuurlijke achtergrond (relevante besluitvorming):  
 

• Zoals aangegeven is het verzoek gericht op het raadsbreed bespreken van dit 
onderwerp opdat de gemeenteraad goed wordt geïnformeerd over de financiële ‘staat de 
stand’ van de gemeente Gouda voor de lange termijn. 

• Met deze kennis bij de bespreking en behandeling van de kadernota 2024 als 
voorbereiding voor de begroting 2025 e.v. kan worden betrokken. 

  
• Aangezien het onderwerp een raadsbreed karakter heeft en in het openbaar zal 

plaatsvinden hechten de indieners van het agenderingsverzoek eraan om bij dit overleg 
de verantwoordelijk wethouder te betrekken en deel te laten uitmaken van het 
raadsbrede overleg. 

  
 
Aanvullende informatie voor de raadsbrede bespreking.  
 
VNG-informatie over de mogelijke gevolgen van krimp van het Gemeentefonds. 
Informatie vanuit de gemeente Gouda. 
 
 
 
Bijlage(n): 
 
 
 
Portefeuillehouder:  
Wethouder M. Bunnik  
 
Indieners 
 
VVD Paul Ruijgrok, GoPo Jan de Laat, Gouda Vitaal Hans van Dijk, Leefbaar Gouda       
Jan de Koning 


